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Lista obecności:

1. Maciej Stawiski, Przewodniczący

2. Anna Lamers, Zastępczyni Przewodniczącego

3. Katarzyna Krynicka-Szroeder, Sekretarz

4. Sylwester Jankowski

5. Maria Pekasiewicz

6. Aldona Mackiewicz

7. Aleksandra Kasiorkiewicz-Demko

Przy udziale mieszkańców

1. Przyjęcie protokołu - Przyjęty przez aklamację

2. Przyjęcie harmonogramu spotkania: Głosowanie nr 1: 7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

3. Zielony korytarz wzdłuż ul. Broniewskiego - stan prac po stronie Miasta prezentuje pani dyr. 
Pomianowska. Po stronie Miasta projekt się inaczej nazywa. Zielony korytarz dopiero od ronda 
Skalskiego. Też w przyszłości planowane zazielenienie Gagarina. Otrzymamy od pani dyr. prezentację.

Już teraz w budżecie miasta jest rozkostkowanie Bema.

S. Jankowski - jest w projekcie mnóstwo gatunków, ale nie ma rodzimych gatunków, odpornych na 
zasolenie. Miasto na dużą skalę za to wprowadza trawy, które zubażają ekosystem. Tamaryszki, 
oliwnik wąskolistny, rokitnik, amorfa, pęcherznica to rośliny odporne na zasolenie. To nasze gatunki, 
rodzime. Nie są modne, więc powinno być dużo tańsze od traw i modnych krzewów.

Dyr. Pomianowska - jeśli ma był ładniej i taniej, to oczywiście.

S. Jankowski - Czy jest możliwość wprowadzenia od ronda Skalskiego do ul. Reja w tych samych 
pasach sadzić dużo krzewów razem z drzewami. Po pierwsze podniesie to bioróżnorodność. W całym 
pasie torowiska, tam, gdzie jet szerzej, posadzić duże ilości pięciornika.

Czy po stronie północnej też nie dosadzić krzewy. Drzewa w Toruniu rosną same, schną na potęgę i 
będą wypadać. Krzewy dosadzać pomiędzy krzewami.

Mieszkaniec - pyt. do dyr. Pomianowskiej. Fragment na rogu ul. Matejki i Krasińskiego - jakie Miasto 
ma plany do tego gruntu. W budżecie obywatelskim był pomysł rozarium. Też RO zgłaszało teren pod 
park kieszonkowy i mieszkańcy licznie poparli.

Dyskusja o nieutrzymywaniu przez Miasto infrastruktury powstałej.



Siłownie zewnętrzne, jest ich 68 w Mieście, przechodzą spod zarządu MOSiRu pod Wydział Ekologii. 
Po przejściu inwentaryzacyjnym okazało się, że 28 ma zepsute, połamane urządzenia, zniszczone 
przez użytkowników. Przed przekazaniem MOSiR musi naprawić.

Mieszkaniec - pyt. do dyr. Pomianowskiej - co z działkami od ul. Popiełuszki w stronę Martówki. Część 
tych ogrodów jest opuszczona, zaśmiecona, zaniedbana. Czy część pan prezydent nie może oddać PZ 
Działkowcków? PZD ma dostać teren na Wapiennej, a tu tereny niszczeją. Można też urządzić tam 
ogród społeczny. Miasto jest winne działkowcom (PZDziałkowców) grunty. Niech te najbardziej 
zaniedbane i opuszczone nad Martówką przekaże.

RO popiera przekazanie działek opuszczonych i zaniedbanych, będących w zarządzaniu Miasta, 
Polskiemu Związkowi Działkowców.

Głosowanie nr 2: 5 za, 2 wstrzymujące, 0 przeciw

S. Jankowski - rozszczepka na świeżo posadzonej lipie na skrzyżowaniu Rybaki i Konopnickiej.

Tak jak zgłaszaliśmy zainstalowanie kamer za Martówką przy stanowiskach grillowych. Do 
dzisiejszego dnia nie założone. Można 2 kamery krzyżujące się na teren z dobrym światłem nocnym i 
za 1500-1200 zł sztuka. Straż Miejska i policja, jeśli przyjeżdżają na patrol do parku, nie ruszają się, 
stoją w jednym miejscu, lub też jadą w samochodzie środkiem głównej alejki, nie zaglądając do 
bocznych i na dół nad Martówkę. Też patrole muszą się ruszyć się na obchód, musi ich być widać, nie 
mogą stać w jednym miejscu.

A. Mackiewicz - należy urządzić spotkanie ze strażą miejską i policją.

A. Lamers - może warto w ogóle urządzić spotkanie dot. bezpieczeństwa na Bydgoskim. Do straży 
miejskiej i policji doprosić MOPR.

Urządzamy takie spotkanie po powrocie Oli z wyjazdu, 11 kwietnia.

609 489 923 dyr. pomianowska a.pomianowska@um.torun.pl

4. Tablice Rad Okręgów - konieczna wymiana zamków przy szkole w tablicach, oraz przy rynku na ul. 
Mickiewicza.

RO wnioskuje do BRM o wykonanie serwisu, naprawę tablic

Głosowanie nr 3 serwie tablic: 6 za (Sylwestra nie ma), 0 przeciw, 0 wstrzymujących

5. Sprawozdanie z działalność RO za rok 2022 - głosowanie przekładamy na kolejne

6. RO wnioskuje o dodatkowe wynagrodzenie nadgodzin dla pani, która pilnuje SP 13 w godzinach 
pracy RO. Z drugiej strony Miasto nie ma prawa narzucać RO ile godzin i w jakich godzinach może 
obradować. RO obraduje w ramach aktywności społecznej. Pracownicy SP 13 jednak należy się 
wynagrodzenie za pracę w wymiarze ponad umową.

Głosowanie nr 4: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

7. RO wnioskuje do Miasta o usunięcie zapadlisk w chodnikach w miejscach: ul. Mickiewicza 86.

mailto:a.pomianowska@um.torun.pl


RO wnioskuje do Miasta o naprawę pokryw studzienek telekomunikacji: ul. Moniuszki na odcinku 
pomiędzy Krasińskiego, a CHopina, Mickiewicza przy Dyrekcji Lasów Państwowych, Mickiewicza przy 
Piekarni Staropolskiej (pomiędzy Sienkiewicza i poprzeczną), Mickiewicza pomiędzy Kochanowskiego, 
a Reja (okolice nr 107/109).

RO wnioskuje do Miasta o usunięcie stojaka na znak tymczasowy Mickiewicza 88.

RO wnioskuje do Miasta o posprzątanie Alei NZS i dróg rowerowych.

Głosowanie nr 5: 6 za. 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

8. Promocja ankiety SUMP na stronach RO

9. A. Lamers - było spotkanie odnośnie rewitalizacji i chodziło o wyznaczenie obszarów 
zdegradowanych. Jakubskie, Mokre, Bielawy i Grębocin również zostały uznane za obszary 
zdegradowane, ale nie objęte planem rewitalizacji. Pojawił się wniosek, żeby różne instytucje 
punktowały za podejmowanie działań na tych zdegradowanych obszarach. Uczestnicy Rady gorąco 
byli za tym, by do obszarów zdegradowanych


